

رقم الصادر
٢٠٦٧٨/٥/٢٥٦

المرفقات :
التاريخ : ١٤٣٨/٠٩/١٨



عاجل جداً

تعميم الهيئة العامة للطيران المدني الإلحاقى

General Authority of Civil Aviation Circular (Annexation)

To: To all none Saudi or Qatari Air Operators and Registered Aircraft willing to Overfly the Airspace of the Kingdom of Saudi Arabia to and from the State of Qatar

In reference to GACA's Circular, no. 256/5/20100, dated 05 June 2017, regarding the ban of all Qatari air carriers and state/government aircraft from landing in the Airports of the Kingdom of Saudi Arabia or overflying its Airspace, specifically item (4) of the circular, which states:

"All none Saudi or Qatari registered air operators and aircraft willing to use the airspace of the Kingdom of Saudi Arabia to/from the State of Qatar should communicate within one week with the following contacts to obtain necessary requirements for the continuation to overfly the Saudi airspace. Telephone (00966115253336), Email (special@gaca.gov.sa)."

Based on this GACA clarifies the following:

1. GACA continue to authorize the overflying of the airspace of the Kingdom of Saudi Arabia to and from the State of Qatar for scheduled flights of foreign aircraft not registered in Saudi Arabia and the State of Qatar.
2. For the overflying of the airspace of the Kingdom of Saudi Arabia for private and charter aircraft, a prior request must be submitted to the above contacts no less than (24) hours, including a list of names and nationalities of the crew and passengers onboard, as well as type of the shipment onboard.

إلى: كافة شركات الطيران والطائرات غير المسجلة بالمملكة العربية السعودية أو دولة قطر والراغبة في عبور أجواء المملكة من وإلى دولة قطر

إلحاقاً لتعميم الهيئة العامة للطيران المدني، الصادر برقم ٢٠١٠٠/٥/٢٥٦ وتاريخ ١٤٣٨/٠٩/١٠ بشأن منع كافة شركات الطيران القطرية وطائرات دولة قطر من الهبوط في مطارات المملكة العربية السعودية أو عبور أجوائها، وتحديداً الفقرة رقم (٤) من التعميم التي نصت:

"على كافة شركات الطيران والطائرات غير المسجلة بالمملكة أو دولة قطر والراغبة في عبور أجواء المملكة من وإلى دولة قطر التواصل مع الهيئة العامة للطيران المدني السعودي خلال أسبوع من تاريخه لمعرفة الإجراءات اللازمة لاستمرار التشغيل عبر الأجواء السعودية. وللتواصل بهذا الشأن، هاتف (٠٠٩٦٦١١٥٢٥٣٣٣٦)، بريد إلكتروني (special@gaca.gov.sa)".

عليه، فإن الهيئة العامة للطيران المدني توضح ما يلي:

١. الاستمرار في التصريح بعبور أجواء المملكة العربية السعودية من وإلى دولة قطر للرحلات المجدولة لطائرات شركات الطيران الأجنبية، غير المسجلة بكل من المملكة العربية السعودية ودولة قطر.
٢. فيما يخص عبور الطائرات الخاصة والرحلات العارضة لأجواء المملكة العربية السعودية من وإلى دولة قطر؛ فيتعين تقديم طلب مسبق لعنوان التواصل أعلاه بالتصريح بذلك، بما لا يقل عن (٢٤) أربعة وعشرين ساعة، متضمناً قائمة بأسماء وجنسيات ملاحى وركاب الطائرة، وكذلك بياناً يوضح الشحنة التي تحملها الطائرة.

مساعد رئيس الهيئة العامة للطيران المدني
للسلامة والأمن النقل الجوي

كابتن/عبد الحكيم بن محمد البدر

GACA-Assistant President for Safety, Security and Air Transport
Capt. Abdulhakim Bin Mohammed Albadir